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      PROTOKÓŁ NR XLVIII/2018 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W PIŁAWIE GÓRNEJ 

Z DNIA 31 PAZDZIERNIKA 2018 ROKU. 
 

Rozpoczęcie posiedzenia godz. 10.30 

Zakończenie posiedzenia godz. 11.30 

 

Ustawowy skład Rady Miejskiej w Piławie Górnej 15 radnych. Obecnych na sesji 14 radnych, 

co stanowi 93,33 ustawowego składu Rady. 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Dariusz Madejski: 

„Witam serdecznie Państwa Radnych, P. Zuzannę Bielawską - Burmistrza Piławy Górnej                   

P. Izabelę Woronowicz - Zastępcę Burmistrza, P. Małgorzatę Surdyk - Skarbnika Gminy,               

P. Jacka Mikusa - Sekretarza Gminy.  Lista obecności stanowi załącznik nr 1. 

Ad. 2 Stwierdzenie kworum. 

Na podstawie § 25 ust. 2 Statutu Gminy Piława Górna Przewodniczący Rady stwierdził, że na 

sali znajduje się 14 radnych, wobec powyższego obrady są prawomocne. Lista obecności 

stanowi załącznik nr 2. 

Ad. 3 Przedstawienie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Dariusz Madejski: 

Zgodnie z § 18 ust. 4 – Statutu Gminy Piława Górna otrzymali Państwo zawiadomienie                    

o planowanej sesji oraz porządek obrad.  Z uwagi na to, że na posiedzeniu połączonych komisji 

przy omawianiu projektu Statutu nie było kworum, wnoszę o wykreślenie z porządku obrad w 

pkt. 7 p.pkt. „e”. Jest to ważny dokument proponuję włączyć go do porządku obrad sesji 

zaplanowanej na 9 listopada 2018 roku. W związku z powyższym mam do Państwa prośbę, aby 

do piątku 2 listopada zgłaszać poprawki. Czy ktoś ma jeszcze jakieś uwagi? 

Radny Krzysztof Bielawski: 

Tak jak powiedział p. Przewodniczący jest to ważny dokument i uważam, że uchwalić powinna 

go nowa rada. 

Przewodniczący Rady: 

Czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Nie widzę. Nie został zgłoszony wniosek przeciwny, 

wobec tego przejdziemy do przegłosowania porządku obrad z uwzględnieniem wniosku o 

wykreślenie w pkt. 7 p.pkt. „e” 

Następnie Rada w głosowaniu 13 głosami „za”, przy 1 głosie wstrzymującym, bez głosów 

przeciwnych przyjęła wniosek Przewodniczącego Rady. 

Przewodniczący Rady: 

Punkty 1,2,3 uważam za zrealizowane. 

Ad. 4 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

Informuję, że protokół z obrad XLVII sesji Rady Miejskiej VII kadencji był wyłożony do 

wglądu w biurze Rady oraz bezpośrednio przed sesją. Do dnia dzisiejszego nie wpłynęły żadne 

uwagi. Wobec tego zgodnie z § 41 pkt. 1 w/w protokół uznaję za przyjęty.                                                                                                                                                                                                     

Ad. 5 Informacja Burmistrza o podjętych działaniach między sesjami.   

Burmistrz: 

1. Zarząd Województwa Dolnośląskiego zwiększył dofinansowanie projektu 

„rewitalizacji budynku przy Placu Piastów Śląskich 4 o 1,3 mln. zł. Przypomnę, że na 

rewitalizację tego budynku w pierwotnej wersji otrzymaliśmy 3,6 mln. zł. Pozwala to 

gminie wygenerować ponad 1,3 mil. Na inne zadania oczekiwane przez mieszkańców. 

2. Pozytywną weryfikację w Urzędzie Wojewódzkim przeszedł też złożony wniosek o 

dofinansowanie naprawy dróg miejskich. Wnioskowaliśmy o dofinansowanie połowy 

kosztów remontu ul. Młynarskiej i Osiedla Małego. 
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3. 2 października br. uczestniczyłam w spotkaniu z uczniami szkoły podstawowej, która 

dzięki projektowi zrealizowanemu przez Gminę Piława Górna może poszczycić się 

dwiema w pełni wyposażonymi pracowniami cyfrowymi. Nowoczesny sprzęt 

umożliwia użycie technologii w nauczaniu przedmiotowym. Z perspektywy 

długoterminowej inwestycja ma wpłynąć na poprawę warunków i jakość kształcenia 

oraz podniesienie umiejętności niezbędnych na rynku pracy. Na spotkaniu dzieci i 

młodzież szkolna zostali poinformowani o zasadach korzystania z hali sportowej. 

4. Uczestniczyłam w spotkaniu organizowanym przez Starostwo Powiatowe w 

Dzierżoniowie w sprawie organizacji obchodów Święta Niepodległości 11 listopada. 

5. 4 listopada br. w MOK i B odbyła się premiera ‘legend o Piławie Górnej”. Publikację 

można wypożyczyć w Bibliotece, a od nowego roku będzie możliwość jej zakupu. 

6. Za nami uroczyste otwarcie Hali sportowej i imprez towarzyszących. 

7. 19 października uczestniczyłam w zakończeniu sezonu w Polskim Związku Hodowców 

Gołębi Pocztowych, na której wręczone zostały puchary za osiągnięcia. 

8. Na hali sportowej odbyła się uroczystość organizowana przez Przedszkole Publiczne „ 

Tęczowa kraina” i Szkołę Podstawową z okazji pasowania na przedszkolaka i 

pierwszoklasistę. 

9. Zakończony został remont ul. Kosynierów i ul. Zielonej. Gmina na te zadania otrzymała 

dofinansowanie. 

Ad. 6. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Piława Górna za lata 2014-2018. 

Przewodniczący Rady: 

Raport otrzymali wszyscy Radni wraz materiałami na sesję, jest on również załącznikiem do 

protokołu. Proszę Panią Burmistrz o zabranie głosu. 

Burmistrz: 

Raport o stanie gminy przygotowany został na zakończenie kadencji przez organ wykonawczy, 

czyli Burmistrza Piławy Górnej za okres 2014-2018. Zebrane informacje od pracowników 

merytorycznych Urzędu Miasta, jednostek organizacyjnych, instytucji, są źródłem informacji 

o stanie naszego miasta. Opisują sytuację gminy pod względem gospodarki, środowiska, 

przestrzeni miejskiej, społeczeństwa oraz zarządzania gminą. Co roku mieszkańcom Piławy 

Górnej przedstawialiśmy szczegółowe dane o budżecie gminy          i dochodach i wydatkach, 

funkcjonowaniu Urzędu Miasta w Piławie Górnej przy zrealizowanych i planowanych 

zadaniach do wykonania. Myślę, że zmiany, jakie zaszły na przestrzeni ostatnich czterech lat 

są efektem wytężonej pracy, które są zauważone i docenione przez naszych mieszkańców. To 

również zasługa pozyskanych środków zewnętrznych. Dzięki tym środkom udało nam się 

zrealizować kilka znaczących inwestycji. Pomimo wielu płatności za wykonane inwestycje 

sytuacja finansowa gminy jest bardzo dobra i stabilna. Wszystkie zamierzenia, zadania 

inwestycyjne, społeczne, oświatowe, jakie zamierzałam zrealizować w kadencji 2014-2018 

zostały wykonane w pełnym zakresie. Osobiście uważam, że tak wiele udało się zrobić, 

ponieważ w centrum moich starań było dobro mieszkańca           i miasta. Jeżeli Państwo macie 

jakieś pytania to bardzo proszę. 

Przewodniczący Rady: 

Czy mają Państwo jakieś pytania? 

Radna Halina Przepiórka: 

Powiem tak wielu próbowało, a P. Burmistrz się udało wybudować halę sportową i rozpocząć 

remont budynku na pl. Piastów Śl. 4. Składam Pani gratulacje. 

Przewodniczący Rady: 

Czy ktoś jeszcze chce zabrać glos? Nie widzę, wobec tego przechodzimy do następnego punktu. 

 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

     a) w sprawie: określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2019 rok, 
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Burmistrz: 

W projekcie uchwały stawki podatku od nieruchomości nie ulegają zmianie i pozostają na tym 

samym poziomie co w roku 2018. W związku z powyższym proszę o podjęcie w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady: 

Proszę o stanowisko komisji. 

W imieniu członków połączonych komisji rady głos zabrał Przewodniczący Komisji Mienia 

Komunalnego i Infrastruktury Technicznej Arnold Kordasiewicz, który poinformował, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

Przewodniczący Rady: 

Czy są jakieś pytania? Nie widzę, wobec tego przechodzimy do głosowania. 

Następnie Rada w głosowaniu 14 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących podjęła UCHWAŁĘ NR 207/XLVIII/2018, która stanowi załącznik nr 3. 

 

     b) w sprawie: przyjęcia Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego południowej 

       i zachodniej części Dolnego Śląska, zwanej „Strategia Rozwoju Sudety 2030”, 

Burmistrz: 

W dniu 26.10.2017r Rada Miejska w Piławie Górnej podjęła uchwałę w sprawie 

współdziałania przy opracowaniu Strategii rozwoju społeczno-gospodarczego południowej 

i zachodniej części Dolnego Śląska, zwanej „Strategia Rozwoju Sudety 2030”. Rada Miejska 

w Piławie Górnej wyraziła w niej zgodę na współdziałanie z innymi jednostkami samorządu 

terytorialnego, w tym zawieranie stosownych umów i porozumień, przy opracowaniu tej 

strategii. W grudniu 2017 r. 107 samorządów – gmin i powiatów subregionów wałbrzyskiego 

i jeleniogórskiego podpisało we Wleniu Deklarację Sudecką. Sygnatariusze Deklaracji 

Sudeckiej wyrazili wolę podjęcia wspólnych działań zmierzających do poprawy warunków 

życia mieszkańców i szybszego rozwoju gospodarczego tej części Dolnego Śląska. 

Sygnatariusze zobowiązali się do współdziałania przy opracowaniu planu modernizacji 

i rozwoju – zwanego „Strategia Rozwoju Sudety 2030”. „Strategia Rozwoju Sudety 2030” 

powstała przy zastosowaniu innowacyjnego podejścia opartego na terytorializacji rozwoju. 

Strategia ukierunkowana jest na budowę spójności terytorialnej w oparciu o specyfikę tego 

obszaru oraz wzmacnianie tożsamości poprzez aktywizację społeczności lokalnej. Idea 

strategii, sposób jej powstania, cele, wpisują się w najnowsze założenia polityki Unii 

Europejskiej nakierowanej na nowoczesne, wieloszczeblowe współrządzenie oraz budowę 

tożsamości lokalnej. „Strategia Rozwoju Sudety 2030” składa się z 2 części: diagnozy i założeń 

strategicznych. Pierwsza część obejmuje diagnozę prospektywną w zakresie sytuacji 

społeczno-gospodarczej, środowiskowej i przestrzennej subregionów wałbrzyskiego 

i jeleniogórskiego. W części drugiej przedstawiono i scharakteryzowano wizję, misję, cel 

główny oraz cele strategiczne. W ramach każdego z celów strategicznych wskazano cele 

operacyjne oraz przedsięwzięcia strategiczne. Omówiono kluczowe narzędzia wdrażania 

strategii wraz ze wskazaniem potencjalnych źródeł finansowania przedsięwzięć strategicznych. 

Strategia zawiera scenariusze rozwoju (optymalny, realny, pesymistyczny). Przedstawia sposób 

prowadzenia monitoringu i ewaluacji oraz wskaźniki służące do pomiaru efektów wdrażania. 

Zapisy strategii są zgodne z dokumentami strategicznymi wyższego rzędu: zaktualizowaną 

Strategią Rozwoju Województwa Dolnośląskiego 2030 oraz Krajową Strategią 

Odpowiedzialnego Rozwoju. Dokument jest rzeczową, gruntowną i fachową analizą stanu 

obecnego, oczekiwań i wyzwań rozwojowych, jakie stoją przed tą częścią Dolnego Śląska. 

Strategia potwierdza znaczną dysproporcję w poziomie rozwoju i konkurencyjności tego 

obszaru w porównaniu z regionami północnej części województwa dolnośląskiego. Wskazuje 

strategiczne przedsięwzięcia na rzecz poprawy warunków życia mieszkańców i szybszego 

rozwoju gospodarczego. Strategia jest dokumentem operacyjno-wdrożeniowym, który 

stanowić będzie narzędzie realizacji Strategii Rozwoju Województwa Dolnośląskiego. 
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Przyjęcie „Strategii Rozwoju Sudety 2030” pomoże w staraniach o uwzględnienie 

subregionów wałbrzyskiego i jeleniogórskiego, jako obszarów strategicznej interwencji 

państwa w aktualizowanej Krajowej Strategii Rozwoju Regionalnego. Co skutkować będzie 

włączeniem tego obszaru do wsparcia finansowego w ramach tworzonego Krajowego 

Programu Operacyjnego 2020+ oraz innych krajowych programów operacyjnych 

dedykowanych obszarom problemowym. Zatwierdzenie przez Radę Miejską w Piławie Górnej 

powyższej strategii umożliwi skuteczniejsze ubieganie się o środki finansowe z Budżetu 

Państwa oraz Unii Europejskiej w nowej perspektywie finansowej 2021-2027. Na chwilę 

obecną podjęcie uchwały nie rodzi skutków finansowy. 

Przewodniczący Rady: 

Proszę o stanowisko komisji. 

W imieniu członków połączonych komisji rady głos zabrał Przewodniczący Komisji Mienia 

Komunalnego i Infrastruktury Technicznej Arnold Kordasiewicz, który poinformował, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

Przewodniczący Rady: 

Czy są jakieś pytania? Nie widzę, wobec tego przechodzimy do głosowania. 

Następnie Rada w głosowaniu 14 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących podjęła UCHWAŁĘ NR 208/XLVIII/2018, która stanowi załącznik nr 4. 

 

     c) w sprawie: uchwalenia Gminnego Programu profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

        Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019, 

Burmistrz: 

Z mocy przepisów ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości              i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi prowadzenie działań związanych z profilaktyką                    i 

rozwiązywaniem problemów alkoholowych należy do zadań własnych gmin. Realizacja w/w 

zadań prowadzona jest w oparciu o Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii uchwalany corocznie przez Radę Miejską. 

Program w roku 2019 będzie realizowany pod kierownictwem Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  Konsekwencje finansowe dla budżetu gminy. 

Program będzie realizowany w oparciu o środki własne gminy 101 700,00 zł , w tym 

pochodzące z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 

101 000,00 zł. Gminny Program Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w wysokości - 95 

700,00 zł. Powyższe środki zostaną przeznaczone m.in. na: na realizację zadania publicznego 

w zakresie prowadzenia profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

walki z patologiami społecznymi wśród dzieci i młodzieży z Gminy Piława Górna, w tym 

organizacja zajęć pozalekcyjnych, zajęcia terapeutyczne dla osób uzależnionych od alkoholu, 

wynagrodzenia członków GKRPA, wynagrodzenia terapeutów, koszty postępowania 

sądowego i prokuratorskiego. - Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii – 6.000,00 zł. 

Powyższe środki zostaną przeznaczone m.in. na: zajęcia terapeutyczne dla osób uzależnionych 

od środków psychoaktywnych, spotkania informacyjne dla uczniów                  z placówek 

oświatowych z Piławy Górnej. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych i Przeciwdziałania Narkomanii został pozytywnie zaopiniowany przez 

członków GKRPA. 

Przewodniczący Rady: 

Proszę o stanowisko komisji. 

W imieniu członków połączonych komisji rady głos zabrał Przewodniczący Komisji Mienia 

Komunalnego i Infrastruktury Technicznej Arnold Kordasiewicz, który poinformował, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

Przewodniczący Rady: 

Czy są jakieś pytania? Nie widzę, wobec tego przechodzimy do głosowania. 
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Następnie Rada w głosowaniu 14 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących podjęła UCHWAŁĘ NR 209/XLVIII/2018, która stanowi załącznik nr 5. 

 

     d) w sprawie: uchwalenia rocznego programu współpracy Gminy Piława Górna 

         z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustaw 

         o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2019, 

Burmistrz: 

Zgodnie z ustawą z dn. 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie Rada Miejska przyjmuje do 30 listopada Roczny Program Współpracy Gminy 

Piława Górna z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa w art.3 

ust.3 ustawy z dn. 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 

na rok 2019. Program współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2019 utworzony został w oparciu 

o wymogi ustawy działalności pożytku publicznego i o wolontariacie oraz w oparciu 

o doświadczenia realizacji programów w latach ubiegłych. Gmina współpracując 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami pożytku publicznego w ramach 

uchwalonego programu planuje przeznaczenie środków finansowych w wysokości 

200.000,00 zł, które zostaną określone w uchwale budżetowej na rok 2019. Program 

współpracy ma charakter otwarty i stanowi zbiór form, celów, kierunków, priorytetów 

i środków finansowych regulujących praktykę współdziałania. Szczegóły dotyczące realizacji 

zadań definiowane będą w poszczególnych umowach dotyczących ich realizacji.   

Przewodniczący Rady: 

Proszę o stanowisko komisji. 

W imieniu członków połączonych komisji rady głos zabrał Przewodniczący Komisji Mienia 

Komunalnego i Infrastruktury Technicznej Arnold Kordasiewicz, który poinformował, że 

projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

Przewodniczący Rady: 

Czy są jakieś pytania? Nie widzę, wobec tego przechodzimy do głosowania. 

Następnie Rada w głosowaniu 14 głosami „za”, bez głosów przeciwnych, bez głosów 

wstrzymujących podjęła UCHWAŁĘ NR 209/XLVIII/2018, która stanowi załącznik nr 6. 

Ad. 8. Informacja Burmistrza Piławy Górnej o złożonych oświadczeniach majątkowych 

za   2017 r. oraz   o oświadczeniach majątkowych, składanych na dwa miesiące przed upływem 

kadencji. 

Burmistrz: 

 Przedstawiła informację o złożonych oświadczeniach majątkowych, która stanowi załącznik 

nr 7. 

Ad.9.Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Piławie 

Górnej o złożonych oświadczeniach majątkowych za 2017 r. oraz informacja 

o oświadczeniach majątkowych, składanych na dwa miesiące przed upływem kadencji. 

Przewodniczący Rady: 

Przedstawił informację o złożonych oświadczeniach majątkowych, która stanowi załącznik nr 

8. 

Ad.10. Zapytania i wnioski radnych. 

Radna Teresa Budzyk: 

Proszę o uwzględnienie w planach wymalowania pasów przejścia dla pieszych na ul. Staszica 

i ul. Szkolnej i postawienie znaku informującego, że tam jest szkoła. 

Radna Bożena Dziendziel: 

Mieszkańcy zgłosili, że nie mogą odnaleźć wyników wyborów na Radnych, czy taka informacja 

mogłaby się ukazać? 

Sekretarz Gminy: 
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Wyniki wyborów wywieszone są w lokalach wyborczych, a zbiorcze wyniki na drzwiach 

wejściowych do Urzędu. Wyniki można też sprawdzić na stronie Państwowej Komisji 

Wyborczej. 

Radna Halina Przepiórka: 

Chciałam zgłosić awarię oświetlenia na ul. Fabrycznej i ul. Piastowskiej 57. 

Zastępca Burmistrza: 

Zostało to już zgłoszone. 

Radny Krzysztof Bielawski: 

Składam wniosek, aby nie procedować uchwalenia Statutu Gminy w obecnej kadencji. 

Przewodniczący Rady: 

Komisja doraźna pracuje nad Statutem od dłuższego czasu, zgłaszane były uwagi Radnych                

i radców prawnych. Uchwalenie Statutu jest obowiązkiem Rady obecnej kadencji. Jak 

powiedziałem na początku sesji do piątku można zgłaszać uwagi i jest to ostateczny termin. 

Radny zgłosił wniosek i musimy go przegłosować. 

Następnie Rada w głosowaniu 3 głosami „za”, przy 9 głosach przeciwnych, przy 1 głosie 

wstrzymującym 

Przewodniczący Rady: 

Na sali obecnych jest 14 radnych a wynik głosowania wskazuje, że głosowało 13 radnych. 

Wnoszę o reasumpcję głosowania. 

Kto jest za wnioskiem Radnego, aby nie procedować uchwalenia Statutu w obecnej kadencji 

Za głosowało - 3, przeciw głosowało – 10 radnych, wstrzymał się od głosu 1 radny 

Przewodniczący Rady: 

Stwierdzam, że wniosek został odrzucony. 

Ad.11. Sprawy różne. 

W sprawach różnych głos zabrała radna Halina Przepiórka, radna Teresa Budzyk, radna Bożena 

Dziendziel, które poruszyły temat pominięcia Rady i Przewodniczącego Rady podczas otwarcia 

hali sportowej. Padło stwierdzenie, że Rada zawsze wspierała wszystkie działania i zawsze p. 

Burmistrz miała wsparcie Rady. Zabrakło odniesienia się do Rady Miejskiej w kontekście tego 

wydarzenia. 

Burmistrz: 

Gości zaproszonych było dużo, nie byliśmy wstanie przywitać wszystkich z imienia i nazwiska. 

Ja często dziękuję Radzie za udzielone wsparcie. 

Radna Bożena Dziendziel dodała, że takie sytuacje miały już wcześniej miejsce i był 

sygnalizowane. 

Przewodniczący Rady: 

Zamknął dyskusję w tym punkcie stwierdzając, że zarówno instytucji Rady Miejskiej i 

urzędowi Burmistrza nie przystoi prowadzić kłótni na ten temat, i że należy okazać sobie 

wzajemny szacunek. 

Ad. 12. Zakończenie sesji. 

Przewodniczący Rady: 

Zamykam XLVIII sesję Rady Miejskiej. Termin następnej sesji 9 listopada 2018 roku o godz. 

15.00. 

Protokół sporządziła J. Najwer inspektor ds. obsługi RM. 


